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U ono vrijeme: Bijaše svadba u Kani 
Galilejskoj. Bila ondje Isusova majka. 
Na svadbu bijaše pozvan i Isus i njegovi 
učenici. Kad ponesta vina, Isusu će njegova 
majka: »Vina nemaju.« Kaže joj Isus: »Ženo, 
što ja imam s tobom? Još nije došao moj 
čas!« Nato će njegova mati poslužiteljima: 
»Što god vam rekne, učinite!«
A bijaše ondje Židovima za čišćenje šest 
kamenih posuda od po dvije do tri mjere. 
Kaže Isus poslužiteljima: »Napunite 
posude vodom!« I napune ih do vrha. Tada 
im reče: »Zagrabite sada i nosite ravnatelju 
stola.« Oni odnesu. Kad okusi vodu što 

posta vinom, a nije znao odakle je – znale 
su sluge koje zagrabiše vodu – ravnatelj 
stola pozove zaručnika i kaže mu: »Svaki 
čovjek stavlja na stol najprije dobro vino, 
a kad se ponapiju, gore. Ti si čuvao dobro 
vino sve do sada.«
Tako, u Kani Galilejskoj, učini Isus 
prvo znamenje i objavi svoju slavu te 
povjerovaše u njega njegovi učenici. Nakon 
toga siđe sa svojom majkom, s braćom i 
sa svojim učenicima u Kafarnaum. Ondje 
ostadoše nekoliko dana.                                                   
                                                             Iv 2, 1-12

ISUS UČINI PRVO ZNAMENJE U KANI GALILEJSKOJ.



PRVO ZNAMENJE

Gospodine Isuse, nalazimo te u svim ljudskim 
situacijama. Blizu si ljudima u žalosti i 
bolesti. U današnjem evanđelju otkrivamo 
te usred radosnog događaja, na svadbi u 
Kani Galilejskoj. I ti želiš s prijateljima koji 
su te pozvali podijeliti taj radosni trenutak. 
Okružen si svojim učenicima, a tu je i tvoja 
majka Marija.

Ovo je tvoj prvi izlazak u javnost. Raduješ se 
ljudskoj radosti. Ne želiš da ta radost bude 
pomućena, da bude narušeno svadbeno 
raspoloženje. Zato si i došao na ovu svadbu. 
Svatovi su smatrali da će im biti ljepše ako i ti 
budeš s njima. Još ni ne znamo prave razloge 
zbog kojih si se ti zatekao u Kani Galilejskoj. 
Međutim, gledajući iz naše današnje situacije 
smijemo o tome i drukčije razmišljati.

Ti si, Isuse, na toj svadbi i radi nas. To je 
zapravo tvoja svadba. Pored mladenaca 
koji se spominju, ti si zapravo jedinstveni 

Zaručnik svoje Crkve, Zaručnice. Mi te 
smijemo prepoznati kao ljubljenog Zaručnika 
koji svoj život posvećuje za svoju Zaručnicu u 
svim vremenima, u svakom njezinu članu. 
Kod svake mise događa se pretvorba. Za 
tim stolom otajstvenog zajedništva ljudi 
međusobno i zaručničke zajednice s tobom, 
svojim Zaručnikom, ti uvijek iznova vino 
ljudskog truda pretvaraš u dar svoga života, 
u dar svoga predanja. Ono postaje tvojom 
krvlju. To postaje sakrament tj. čudesan znak 
tvoje prisutnosti. Ono u Kani bio je samo prvi 
“znak”, znamenje koje je učenike navelo da 
povjeruju. Ovo kod svete mise je stvarnost 
tvoje neizrecive ljubavi koja nam se daruje u 
znaku. u sakramentu tvoje Zaručnice Crkve.

Hvala ti, Isuse, za onaj znak, koji postaje 
znamenom tvoje stvarne prisutnosti. Ona 
je i nama danas darovana. Smijemo te 
prepoznati i uživati u radosti današnje svete 
mise.                               fra Zvjezdan



Engleski kritičar Leigh Hunt nazvao je 
sv. Franju Saleškoga “svetac džentlmen”. 
Ta riječ u običnom govoru označuje 
gospodina, čovjeka iz dobre obitelji i 
dobra vladanja. I doista je sv. Franjo 
Saleški sve to i bio.

On je svojim životom dokazao, što je 
svojim spisima naučavao, da je moguće 
biti i visoko izobražen gospodin i u isto 
vrijeme kršćanin duboko prožet Božjom 
ljubavlju, da je moguće ići u korak s 
vremenom i odgovoriti zahtjevima 
moderne kulture, a ipak bez ikakve 
štete po svoj osobni vjerski život, da 
humanistička naobrazba, nipošto, ne 
mora biti baš na štetu prave pobožnosti, 
već naprotiv da kršćaninu može u njegovu 
duhovnom rastu i pomoći. Sv. Franjo 
Saleški u svome životu i naučavanju 
doveo je do najdivnije sinteze sklad 
između kršćanstva i kulture, što su već 
prije njega teoretski i praktički započeli 

ostvarivati veliki duhovi 
XVI. stoljeća: sv. Toma 
More, Viktorija Colonna, 
sv. Ignacije Lojolski i sv. 
Terezija Avilska.

Velik utjecaj duhovne 
nauke sv. Franje Saleškoga 
očituje se, možda, ponajviše 
u povijesnoj činjenici da 
je njegovo djelo Filotea 
doživjelo više od tisuću 
izdanja. Već je godine 1656. 
bilo prevedeno na 17 jezika. 

Danas jedva da u Europi ima jezika koji 
ne bi imao u svome duhovnom blagu i 
Filoteu. Knjigu Theotimus ili Raspravu 
o Božjoj ljubavi smatra velik poznavalac 
duhovne literature Henry Bremond 
jednom od najljepših knjiga XVII. 
stoljeća. Obje knjige dostupne su nam, 
Bogu hvala, i u hrvatskom prijevodu, kao 
i brojna svečeva pisma. Nije čudo što ga 
je Crkva zbog njegovih djela proglasila 
naučiteljem i zaštitnikom katoličkih 
pisaca i novinara.

MISLI SV. FRANJE SALEŠKOGA
• Poniznost i blagost su temelji 

svetosti.
• Ljubav je među krijepostima ono što 

je Sunce među planetima; ono im 
daje njihov sjaj i ljepotu.

• Jedini je temelj prave pobožnosti 
ljubav prema Bogu.

Sveti Franjo Saleški, 
‘svetac džentlmen’



RASPORED EUHARISTIJSKIH  SLAVLJA
          Nedjeljom  u  9  i  u 18  sati.  Utorkom, četvrtkom i petkom u 17 sati.

Ponedjeljkom, srijedom i subotom nema svete mise.

www.franjevci-zemun.com      tel. 011 / 2198134

IZ KATOLIČKOG 
KALENDARA

PONEDJELJAK, 20. siječnja
Fabijan i Sebastijan; Tijana 

UTORAK, 21. siječnja
Agneza; Janja; Neža; Ines  

SRIJEDA, 22. siječnja
 Vinko đakon i muč.; Irena

ČETVRTAK, 23. siječnja
 Emerencijana; Milka; Vjera  

PETAK, 24. siječnja
Franjo Saleški; Bogoslav 

SUBOTA, 25. siječnja
Obraćenje sv. Pavla; Ananija 
NEDJELJA, 26. siječnja

3. nkg; Nedjelja Božje riječi 

RAZLIČITI DAROVI – JEDAN DUH
Danas je u modi govoriti o pluralizmu u 
svemu i svačemu, zato je važno sjetiti se 
Pavlove poruke: pluralizam je strukturalna 
stvarnost. Sve je različito, svako biće ima 
sebe, ali ipak sve je sjedinjeno u Jednom 
Duhu. Pluralizam je plodan, stvaralački, 
inventivan…, ali također može biti i razoran 
ako nije prožet duhom dobrote. Dobrota i 
ljubav svaki pluralizam sjedinjuju: sjedinjuju 
različite narode, svjetove, darove… Prema 
tome, svođenje ljudi i njihovog mišljenja, 
kao i ponašanja na monolitan način je 
osiromašenje, to je protuprirodno.
Ljude i svjetove ljubav treba sjedinjavati. To 
je ono na što poziva vjera u Boga ljubavi. Kao 
što jedan duh okuplja cijelu obitelj, iako su 
različiti, tako isto treba jedan duh sjedinjavati 
različite ljude. Ljudi bez duha su monolitni, 
jednovalentni, jednodimenzionalni, 
siromašni. Ljudi bez duha su razvodnjeni 
ljudi. Duh ljubavi pretvara ‘vodu u vino’, duh 
ljubavi sjedinjuje različite darove. Sve to 
izgleda nevjerojatno ali život potvrđuje da je 
to životna istina.
Današnje Evanđelje i čitana poslanica 
jasno nam govore da nam je potreban Isus 
Krist. Potreban nam je  jer su se mnoge 
obitelji i brakovi raspali, jer su mnogi darovi 
nesjedinjeni. Učimo što nam Isus kaže i čudo 
će se dogoditi. To nam savjetuje Isusova 
majka Marija.

Marijan Jurčević, OP


